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Christina Klang Thérèse Rosén 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

Sammanfattning 

En viktig del av Stockholms attraktivitet är de stora ytor i staden 

som gränsar till vatten och de goda möjligheter som finns till att 

bada i stora och mindre sjöar. I takt och med att staden växer ökar 

dock trycket på befintliga badplatser och förslagsställaren Johan 

Nilsson (M) menar därför att utbudet av badplatser borde bli större. 

Då bryggbad är billigare att bygga än strandbad föreslår han därför 

kommunfullmäktige att besluta att ge berörda nämnder i uppdrag att 

utreda platser för möjliga etableringar av fler bryggbad som 

komplement till strandbaden i Stockholm. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget att nyttja möjligheten till bad i 

Stockholm bättre och instämmer med förslagsställaren att det är 

billigare att bygga ett bryggbad än ett strandbad.  

 

Inom Östermalms stadsdelsområde finns det idag två strandbad, ett i 

Ekhagen och ett vid Brunnsviken, där stadsdelsförvaltningen 

ansvarar för driften. Det finns inga bryggbad inom stadsdelsområdet 

i dagsläget, däremot planeras det för två bryggbad i 

stadsutvecklingsområdet Norra Djurgårdsstaden, ett i etapp 

Kolkajen och ett i etapp Södra Värtan. Utöver dessa är 

Djurgårdsbrunnskanalen en möjlig plats för ett bryggbad på mark 

som stadsdelsnämnden har rådighet över, kanalen är dock relativt 

smal och hårt trafikerad av båtar.  
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Remissbehandling 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Östermalms 

stadsdelsnämnd med anledning av en motion från Johan Nilsson, 

om att etablera fler bryggbad i Stockholm. Yttrandet ska vara 

kommunstyrelsen tillhanda senast den 31 december 2017.  

Ärendet 

I Stockholm finns det goda möjligheter till att bada i både större och 

mindre sjöar. Vattenkvalitén är mestadels god och under 

sommardagarna är det många besökare vid stadens badplatser. 

Stockholm har cirka 30 strandbad med goda faciliteter för 

besökarna. I takt med att Stockholm växer ökar dock trycket på 

befintliga badplatser och vissa av badplatserna ligger en bit från 

kollektiva färdmedel, vilket gör att många väljer att åka bil till 

fullbelagda parkeringsområden.  

 

Med tanke på de stora ytor i Stockholm som gränsar till vatten, 

menar förslagsställaren att utbudet av badplatser i staden skulle 

kunna vara större. På så sätt skulle även trycket på de befintliga 

baden kunna minskas. Att anlägga strandbad är dock en kostsam 

process och måste ställas i relation till andra av stadens 

investeringar och framtida driftkostnader måste också beaktas.  

 

Ett enklare sätt att tillgängliggöra fler badplatser är enligt 

förslagsställaren att etablera fler bryggbad i Stockholm, då 

investeringen per brygga oftast uppgår till mindre en halv miljon 

kronor  och underhållskostnaderna är mer begränsade. Även 

driftskostnaden är lägre i jämförelsen med att driva bassängbad eller 

mer avancerade strandbad.  

 

Förslagsställaren menar att alla sorters bad behövs, men att fler 

bryggbad som ett komplement ger ett större utbud av 

badmöjligheter i staden. Det finns flera platser både runt Mälaren 

och i västerort och i söderort, samt vid våra insjöar som skulle 

kunna förses med bryggbad. Genom att erbjuda fler badplatser i 

Stockholm skulle stadens attraktivitet förstärkas och ge 

stockholmarna än bättre möjlighet till rekreation och njutning under 

sommaren.  

 

Förslagsställaren föreslår därför kommunfullmäktige att besluta att 

ge berörda nämnder i uppdrag att utreda platser för möjliga 

etableringar av fler bryggbad i Stockholm.  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden.  
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Förvaltningens synpunkter 

I stadens budget för 2018 har exploateringsnämnden fått i uppdrag 

att tillsammans med miljö- och hälsoskyddsnämnden och i samråd 

med idrottsnämnden och berörda stadsdelsnämnder upprätta en 

handlingsplan för fler nya offentliga strandbad i staden.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget att nyttja möjligheten till bad i 

Stockholm bättre, i takt med att staden växer och trycket på 

befintliga badplatser större. Förvaltningen instämmer med 

förslagsställaren att det är billigare att bygga ett bryggbad än ett 

strandbad. Nackdelen med bryggbad är dock att tillgängligheten för 

barn och personer med funktionsnedsättning är sämre. Till skillnad 

från förslagsställaren är förvaltningens erfarenhet att driften för ett 

strandbad och ett bryggbad kostar ungefär lika mycket.  

 

Inom Östermalms stadsdelsområde finns det idag två strandbad, ett i 

Ekhagen och ett vid Brunnsviken, där stadsdelsförvaltningen 

ansvarar för driften. Det finns inga bryggbad inom stadsdelsområdet 

i dagsläget, däremot planeras det för två bryggbad i 

stadsutvecklingsområdet Norra Djurgårdsstaden, ett i etapp 

Kolkajen och ett i etapp Södra Värtan. Utöver dessa är 

Djurgårdsbrunnskanalen en möjlig plats för ett bryggbad på mark 

som stadsdelsnämnden har rådighet över, kanalen är dock relativt 

smal och hårt trafikerad av båtar.  

Bilaga 

Motion (2017:38) om att etablera fler bryggbad i Stockholm av 

Johan Nilsson (M) 

 


